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Condol 
El rector demana que consti en acta el condol de la comunitat universitària pel 
recent traspàs de Josep Tudurí Fortuna, professor del Departament de 
Matemàtica Aplicada II; de Gemma Andreu Ibáñez, estudianta de l’ETSAB, i 
d’Enric Ras Oliva, professor emèrit de la UPC. 
 
 
Joan Majó, nou director general d’Universitats 
Malgrat que encara no hagi estat nomenat oficialment, el rector felicita el 
professor Joan Majó, membre del Consell de Govern, pel seu proper 
nomenament com a director general d’Universitats. Atesa la trajectòria de Joan 
Majó, el rector manifesta el seu convenciment que els èxits i encerts 
l’acompanyaran en la seva tasca. 
  
 
Espai Europeu d’Educació Superior  
El rector informa de la recent celebració de la IV Assemblea de la European 
University Association, que es va celebrar a Lisboa, i assenyala que en el 
decurs de les sessions de treball es va posar de manifest el retard espanyol pel 
que fa a l’adaptació de les nostres universitats a l’EEES. També s’hi va tractar 
la necessitat d’aclarir molt bé davant l’estudiantat europeu la qüestió de la 
llengua en la qual s’imparteixen les titulacions de cada universitat. 
 
En un altre ordre de coses, el rector repassa aspectes tractats en la darrera 
reunió de la Subcomissió d’Ensenyaments Tècnics, en la qual es va refer, 
d’acord amb la CRUE, el document relatiu a la reforma de l’estructura de les 
enginyeries tècniques i superiors. Afegeix, a més, la preocupació existent entre 
els rectors pel fet que encara no es disposi d’un document que expliciti les 
directrius del grau i el màster i que cal concretar com es realitzaran les 
acreditacions i validacions de les noves titulacions reformades i si serà possible 
que aquesta tasca la facin les agències autonòmiques o si serà una 
competència reservada a l’ANECA, tenint en compte a més que la previsió és 
que totes les titulacions estiguin en el mateix procés alhora, la qual cosa, en la 
pràctica, pot conduir a un bloqueig considerable. 
 
Altres aspectes que cal aclarir són, d’una banda, la nomenclatura dels títols i, 
de l’altra, les pràctiques formatives vinculades als màsters. I encara un altre 
aspecte sobre el qual els rectors voldrien introduir canvis és el fet que, com 
assenyala la LOU, per impartir un màster de recerca el professorat hagi de 
disposar del títol de doctor o doctora, una condició que impediria l’enriquiment 
que aporten els professionals externs a la formació universitària. 
 
 
 
 
 

http://www.upc.edu/catala/la-upc/govern/congovern_compo.htm
http://www.eua.be/index.php?id=244
http://www.eua.be/index.php?id=244
http://www.crue.org/
http://www.aneca.es/


Consell de Coordinació Universitària  
El rector informa de la darrera reunió del ple del Consell de Coordinació 
Universitària, que, com estableix la LOU, haurà de ser substituït pel Consell 
d’Universitats i per un altre consell que tindrà cura de la coordinació 
universitària entre les comunitats autònomes. També informa de l’assistència al 
Consell d’Administració d’Universia, que tingué lloc el dia 18 d’abril. 
  
 
Entrevista amb el president de la Generalitat de Catalunya  
El rector dóna detalls de la llarga entrevista mantinguda amb el president de la 
Generalitat de Catalunya, José Montilla, en la qual va poder transmetre-li la 
preocupació per la situació per la qual travessava el Departament d’Innovació, 
Universitats i Empresa. El rector fa esment de la bona recepció que el president 
va tenir, d’una banda, en relació amb la proposta de configurar un nou Campus 
de l’Enginyeria i la Innovació al Besòs i, de l’altra, pel que fa a les 
consideracions que va aportar el rector quant al moment actual de les 
universitats catalanes. El rector manifesta la seva satisfacció per la forma i el 
fons de l’entrevista i pel fet que a aquesta en seguissin d’altres amb la resta de 
rectors de les universitats públiques catalanes. 
 
 
Pla plurianual d’inversions 
Pel que fa a la situació del Pla plurianual d’inversions universitàries, el rector fa 
un repàs a l’evolució d’aquest pla en el decurs dels darrers mesos. Informa de 
la reunió que va tenir lloc l’11 d’abril, en la qual es va anunciar a les universitats 
que el Pla disposaria d’una quantia de 70 milions d’euros, 30 milions dels quals 
s’haurien de finançar a través de l’Institut Català de Finances. Aquesta 
proposta —i les dimissions dels directors generals de Recerca i Universitats— 
van donar lloc a una situació de creixent preocupació entre els rectors, que 
veien condicionades les actuacions de les universitats no només pel que feia a 
l’obra nova, sinó també quant a la inversió sobre les TIC o al manteniment dels 
edificis ja existents. 
 
El rector continua explicant que en una reunió posterior dels rectors amb el 
conseller Josep Huguet, es va acordar la creació de set grups de treball 
integrats per representants de les universitats i de la Conselleria, per tractar, de 
manera monogràfica, les qüestions que els rectors consideraven més delicades 
del moment actual. 
  
A aquesta reunió en va seguir una altra a la qual assistiren els consellers 
d’Economia i d’Innovació, Universitats i Empresa, Antoni Castells i Miquel 
Huguet, i la comissionada d’Universitats, Blanca Palmada. En el decurs 
d’aquesta reunió es va desbloquejar el Pla plurianual d’inversions —situant la 
xifra d’inversió al voltant dels 580 milions d’euros fins al 2012— i es va 
reprendre el funcionament d’una comissió que havia estat formada fa uns 
mesos per treballar sobre el finançament de les universitats i proposar 
l’establiment de noves pautes. 
 
El rector dóna detalls de la reunió mantinguda entre els rectors i el 
Departament d’Innovació, Universitats i Empresa en relació amb el Consorci de 

http://www.mec.es/educa/ccuniv/index-ca.html
http://www.mec.es/educa/ccuniv/index-ca.html
http://www.universia.es/
http://www.icfinances.com/home/c_home.asp
http://www.gencat.cat/diue/
http://www.gencat.cat/diue/


Transferència de Coneixement. Afegeix que el Consorci podria desmantellar-se 
pel fet que havia estat concebut com una alternativa al CIDEM i que amb la 
nova estructura departamental les dues àrees competencials ja estan en el si 
d’un mateix departament, la qual cosa n’ha de garantir la vinculació. 
 
Tot plegat fa concloure al rector que sembla que s’està en una bona via per 
resoldre les incerteses que venien planant sobre el sistema universitari a 
Catalunya. 
 
 
 
El MEC presenta un primer pla sobre el finançament universitari 
En l’àmbit del finançament de les universitats en l’àmbit estatal, el rector fa 
referència a un document presentat recentment pel Ministeri d’Educació i 
Ciència que situa en 1.300 milions d’euros la inversió que caldria fer en el 
sistema. El document inclou, per primera vegada, el paper de la recerca en la 
despesa universitària, però, de moment, no comporta cap compromís concret 
que permeti pensar en una injecció de recursos immediata a les universitats a 
través de les comunitats autònomes. 
 
 
UPC  
El rector informa sobre la celebració d’un consell de centres extraordinari en 
què es va continuar el debat sobre les oportunitats que obre el futur Campus de 
l’Enginyeria i la Innovació del Besòs, que es va acordar impulsar en la darrera 
sessió del Consell de Govern. Les reflexions i aportacions han estat recollides 
per tenir-les en compte quan calgui. 
 
En un altre ordre de coses, el rector explica que el Campus de Terrassa de la 
UPC va acollir una conferència del conseller Josep Huguet sobre “La 
cooperació, clau de la innovació”, que va cloure l’acte de lliurament de diplomes 
a les empreses que col·laboren amb l’EUETIT i a la qual va assistir el rector.  
 
Segons que explica el rector, continua el procés per a la redefinició del Centre 
Tecnològic de l’Aeronàutica i de l’Espai. Informa també de la cessió del dret de 
superfície sobre les parcel·les del Campus del Baix Llobregat que han d’acollir, 
respectivament, l’RDIT i la seu del CIMNE. 
 
Finalment, fa referència a la conferència de premsa en la qual el rector va fer 
balanç del seu primer any de govern. 
 
 
Premis i distincions a membres de la comunitat universitària de la UPC 
La professora del Departament d’Enginyeria de Sistemes, Automàtica i 
Informàtica Industrial Alícia Casals ha estat nomenada membre numerària de la 
Secció de Ciències i Tecnologia de l’IEC. 
 
• El professor del Departament de Resistència de Materials i Estructures a 

l’Enginyeria Eugenio Oñate ha estat nomenat membre estranger de 
l’Accademia di Scienze e Lettere de l’Instituto Lombardo de Milà. 

http://www.cidem.com/cidem/cat/
http://www.mec.es/
http://www.mec.es/
http://euetit-ct.upc.edu/
http://webesaii.upc.edu/
http://webesaii.upc.edu/
http://www.iec.cat/
http://www.rmee.upc.es/
http://www.rmee.upc.es/
http://www.istitutolombardo.it/


  
L’equip del Departament d’Urbanisme i Ordenació del Territori autor de la 
redacció del Pla director urbanístic del Bages, mitjançant un conveni amb el 
Departament de Política territorial i Obres Públiques de la Generalitat, sota la 
coordinació del professor Joaquim Sabaté, ha merescut el Premi Catalunya 
d’Urbanisme, atorgat per l’Institut d’Estudis Catalans. 
 
• El professor del Departament d’Infraestructura, Transport i Territori Sergi 

Saurí Marchán ha estat distingit amb el IV Premi Abertis per la seva tesi 
doctoral “Modelització i regulació òptima de les concessions de terminals 
portuàries de contenidors”, que es va lliurar el 7 de maig a l’ETSECCPB. 
 

• El professor del Departament d’Arquitectura de Computadors Mateo Valero 
ha rebut el Premio Especial Aragonés Internacional 2006, en el marc dels 
Premios Iniciativas para el Desarrollo de la Iniciativa de Aragón. 

 

http://www.etsab.upc.edu/web/frame2.htm?i=2&m=escuela&s=dep&c=740
http://www.territori.org/premis_urbanisme.htm
http://www.territori.org/premis_urbanisme.htm
http://www.itt.upc.edu/
http://www-camins.upc.edu/
http://www.ac.upc.edu/

